
1. Velkomst

- Kredsformand Ditte Silberbauer bød velkommen.

2. Valg af ordstyrer

- Charlotte Bartholine Jørgensens Minde blev valgt.

3. Præsentation

- Alle blev præsenteret.

4. Havebedømmelse

- Der var kun positive ord at sige om bedømmelsen og konsulent Just Jensen, som jo er ny
i hvervet.

5. Præmieuddeling

- Der var ros for selve præmieuddelingen, og den form som præmiefesten har fået, hvor
den er blevet til et frokostarrangement.

- Der blev spurgt ind til, om forbundspræmien kan byttes. Det kan den ikke.
- Der blev spurgt til, hvor lille en forening man skal være for ikke at kunne få en

forbundspræmie. Det er der ikke nogen grænse for. Antallet af forbundspræmier i hver
forening afgøres netop efter foreningens størrelse.

6. Påtale, høring, ophævelse

- Ditte gennemgik diverse dokumenter for påtaler, høring og ophævelse af lejemål.
- Det blev debatteret, hvorvidt der er krav om udsendelse af anbefalet brev i forbindelse

med ophævelse af lejemålet. Det er der. Det står beskrevet i vedtægternes § 7.7.
Der var flere kommentarer i den forbindelse. Nogle fandt det besværligt, andre mente
ikke, at det har nogen effekt med anbefalede breve.
Der var en generel orientering om procedurer.

7. Ventelister

- Jørn gennemgik kort betingelserne for ventelister. Det vigtigste er, at ventelisterne
SKAL være offentligt tilgængelige.
Ditte supplerede i form af svar på spørgsmål om administration.

8. Nordjysk Kreds

- Sager der er behandlet i NK
Ditte orienterede kort om to sager, som kredsen har behandlet.



Den ene omhandler en have, hvor huset tilsyneladende er bygget ovenpå et kloakeringsrør.
Sagen er nu overgået til Kolonihaveforbundet.
Den anden sag omhandler et træ der hænger ind over en have. Konsulent Just Jensen har
været ude og bese træet, og der er lavet aftale om, at træet beskæres eller fældes inden
næste sæson begynder.

9. Foreningernes emner
- Ting som alle kan lærer af

10.Nyt fra forbundet

- Intet nyt.

11. Evt

- Der blev spurgt ind til, om det er tilladt at åbne for vandet lørdag den 23. marts, da det er
påskelørdag den 30. marts. Det er IKKE tilladt at åbne for vandet den 23. marts. Reglen
er, at man må åbne lørdagen før den 1. april.

- Der blev spurgt til, om det er kredsen, der bestemmer, hvilken hæk der skal benyttes i
den enkelte forening. Det er IKKE kredsens afgørelse, men noget der afgøres på den
enkelte forenings generalforsamling.

- Der blev spurgt til dispensation i forhold til byggereglementet. Det er ikke muligt at få
dispensation, selvom kommunen skulle have tegningerne på alle huse for år tilbage.

- Der blev spurgt om, hvordan det går med at afskaffe lokalplaner. Der arbejdes stadig.

- Der blev spurgt til ulovlig beboelse. Dette handler primært om folkeregisteradresse. Som
bestyrelse skal man meddele den enkelte havelejer, at man ikke må have
folkeregisteradresse i foreningerne.

- Ditte oplyser, at Nordjysk Kreds har opsagt lejemålet af kredsens lokaler, og dermed
sparer kredsen for en udgift på 50.000 kr. om året, da vi ikke mener, at det er rimeligt
med en sådan udgift.


